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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 11. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 12. 6. 2024 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Ing. Jan Hora, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, MUDr. Tomáš Kaštovský, RNDr.  

Daniel Mazur, PhD., Mgr. Martin Pacovský, Stanislav Šimek, JUDr. Markéta Štalmachová  

Omluveni: Mgr. Karel Hanzlík, Mgr. Jiří Knitl  

Nepřítomni: Miloslav Ondra 

Hosté: Mgr. Ludvík Klema - pověřen řízením MP HMP, Libor Kousal - pověřený řízením Správy služeb hl. m. 
Prahy, brig. gen. Mgr. Petr Matějček - ředitel Krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy, brig. gen. Ing. 
Luděk Prudil – ředitel HZS HMP, MUDr. Jaroslav Valášek - náměstek ředitele sekce léčebně preventivní 
péče ZZS HMP, Stanislav Dvořáček – referent ochrany obyvatelstva, Ing. Michal Kroužek - vedoucí 
oddělení krizového plánování odboru bezpečnosti   

Jednání řídil: Jiří Ptáček - předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality      

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Tisky do Rady HMP na vědomí: 

a)R-51719 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Zajištění zimní dětské rekreace 
pro  

potřeby Městské policie hl. m. Prahy v roce 2026 a 2027" 

b)R-51824 k návrhu na rozhodnutí zadavatele o výběru dodavatele na veřejnou zakázku „Dodávka přenosných 
digitálních  

radiostanic pro jednotky sboru dobrovolných hasičů“ 

c)R-51878 k návrhu na rozhodnutí zadavatele o výběru dodavatele na veřejnou zakázku „Dodávka přenosných  

analogových radiostanic pro jednotky sboru dobrovolných hasičů“ 

d)R-51990 k návrhu napojení objektů na poplachový monitorovací systém hlavního města Prahy 

e)R-49768 k návrhu Zásad pro používání prostředků fondu zaměstnavatele Městské policie hl. m. Prahy 

4. Tisk do ZHMP: 

k návrhu na poskytnutí investičních účelových dotací pro městské části Praha 13, Praha 17, Praha 21, 
Praha Dolní Měcholupy, Praha-Satalice a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2024 

5. Tisk do ZHMP: 

k návrhu na poskytnutí účelových neinvestičních dotací městským částem na činnost jednotek sborů  

dobrovolných hasičů pro rok 2024 a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2024 

6. Informace k ukrytí 

7. Zpráva o činnosti MP HMP za měsíc květen 2024 

8. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za měsíc květen 2024 
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Bod Věc 

9. Zpráva o činnosti ZZS HMP za měsíc květen 2024 

10. Zpráva o činnosti HZS HMP za měsíc květen 2024 

11. Zpráva o činnosti SS HMP za měsíc květen 2024 

12. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality 
ZHMP. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen přítomnými členy. 
přijato (6 - 0 - 0) 

 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Ing. Jan Hora. 

přijato (6 - 0 - 0) 
 
Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 

přijato (6 - 0 - 0) 

3. Tisky do Rady HMP na vědomí: 

a)R-51719 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Zajištění zimní dětské rekreace pro  

potřeby Městské policie hl. m. Prahy v roce 2026 a 2027" 

b)R-51824 k návrhu na rozhodnutí zadavatele o výběru dodavatele na veřejnou zakázku „Dodávka přenosných 
digitálních radiostanic pro jednotky sboru dobrovolných hasičů“ 

c)R-51878 k návrhu na rozhodnutí zadavatele o výběru dodavatele na veřejnou zakázku „Dodávka přenosných  

analogových radiostanic pro jednotky sboru dobrovolných hasičů“ 

d)R-51990 k návrhu napojení objektů na poplachový monitorovací systém hlavního města Prahy 

e)R-49768 k návrhu Zásad pro používání prostředků fondu zaměstnavatele Městské policie hl. m. Prahy 

Bez příspěvku. 

4. Tisk do ZHMP: k návrhu na poskytnutí investičních účelových dotací pro městské části Praha 13, Praha 17, Praha 
21, Praha -Dolní Měcholupy, Praha-Satalice a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Ptáček. Představil tisk k návrhu na poskytnutí investičních účelových 
dotací pro městské části Praha 13, Praha 17, Praha 21, Praha Dolní Měcholupy, Praha - Satalice a k návrhu na úpravu 
rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2024. Důvodem zpracování tisku je podpora činnosti jednotek sborů 
dobrovolných hasičů, a to vyčleněním finančních prostředků na dovybavení požární technikou. 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP doporučuje ZHMP schválit tisk k návrhu na poskytnutí 
investičních účelových dotací pro městské části Praha 13, Praha 17, Praha 21, Praha Dolní Měcholupy, Praha - 
Satalice a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2024. 

přijato (6 – 0 – 0) 
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5. Tisk do ZHMP: k návrhu na poskytnutí účelových neinvestičních dotací městským částem na činnost jednotek 
sborů dobrovolných hasičů pro rok 2024 a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Ptáček. Představil tisk k návrhu na poskytnutí účelových 
neinvestičních dotací městským částem na činnost jednotek sborů dobrovolných hasičů pro rok 2024 a k návrhu na 
úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2024. Jedná se o finanční prostředky, které byly alokovány na podporu 
činnosti jednotek sborů dobrovolných hasičů jednotlivých MČ. A předem toto bylo s nimi projednáno. 
 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP doporučuje ZHMP schválit tisk k návrhu na poskytnutí 
účelových neinvestičních dotací městským částem na činnost jednotek sborů dobrovolných hasičů pro rok 2024 a 
k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2024. 

přijato (6 – 0 – 0) 

 

6. Informace k ukrytí 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla JUDr. Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti. Sdělila, že prezentace, 
kterou připravili se týká kompetencí mezi HZS HMP a Magistrátem HMP. Představila zástupce odboru bezpečnosti 
Ing. Kroužka, vedoucího krizového plánování a pana Dvořáčka, referenta ochrany obyvatelstva. Na úvod gen. brig. 
Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP seznámil přítomné s právní úpravou, která vymezuje oblast ukrytí. Úkryty jsou v 
českém právním řádu ošetřeny z. č. 239/2000 Sb., o IZS. Tímto zákonem byly zavedeny principy ochrany 
obyvatelstva. Upozornil, že kryty jsou opatřením pro období války, nikoliv míru. Z tohoto důvodu to není 
rozpracováno v právním řádu do detailu (např. provozování krytů atd.). Při riziku válečného konfliktu se překlápí celý 
systém ochrany obyvatelstva do válečné roviny. Aby kryt byl funkční musí mít tzv. úkrytové družstvo. Tato role může 
být přidělena komukoli prostřednictvím pracovní povinnosti. Žádný právní předpis nestanovuje pro koho je kryt 
určen. Dále pokračovala ředitelka Štalmachová. Zdůraznila, že informace o krytech jsou veřejně dohledatelné. Hlavní 
město Praha disponuje největším úkrytovým fondem. Poznamenala, že ve spolupráci s HZS HMP se snažili chránit 
kryty před vyjmutím z úkrytového fondu. Dále hovořil ředitel HZS HMP. Úkryty se dělí na stálé a improvizované. Je 
třeba reagovat na aktuální dění, tzn. aktualizovat krizovou bezpečnostní dokumentaci a tedy i Koncepci ochrany 
obyvatelstva. Cestou, kterou se chtějí vydat je zejména improvizované ukrytí (sebeochrana). Dále ředitelka 
Štalmachová doplnila, že součástí ukrytí v Praze je komplex metra a systém Strahovského tunelu. Je klíčové, že se 
kryty nachází i pod školskými, zdravotnickými a sociálními zařízeními. 
 
Dále probíhala diskuze týkající se stálého úkrytového fondu, zejména metra a Strahovského tunelu. Dále bylo 
zmíněno, že je trendem se krytů zbavovat, jelikož se k nim pojí různé povinnosti. Nicméně se domnívají, že kryty, co 
Praha má, jsou v dobrém stavu. Bude záležet, jaký typ konfliktu nastane, kdo bude nepřítel, jaké typy zbraní by byly 
použity atd. Ředitelka Štalmachová sdělila, že zde chybí Koncepce ze strany ústředních orgánů. Obyvatelstvo by mělo 
být připravováno na diskomfort, který by s takovým typem MU přišel. Dále ředitel HZS HMP doplnil, že nová 
Koncepce ochrany obyvatelstva má být předložena do konce roku 2024 a bude kladen důraz na improvizované 
ukrytí. Pan Dvořáček popsal rozdíly v možnostech ukrytí mezi Prahou a Kyjevem. JUDr. Štalmachová sdělila, že 
prezentace bude členům výboru zaslána. Další oblastí diskuze bylo téma sebeochrany obyvatelstva a edukace 
veřejnosti. JUDr. Štalmachová k tomuto sdělila, že Švédsko k edukaci obyvatelstva přistupuje velmi dobře. Využívají 
letáky, na kterých jsou základní informace k různým typům MU, včetně skladby evakuačního zavazadla. Ředitel HZS 
HMP doplnil, že fungují na základních a středních školách výukové programy. V další části debatovali o situaci na 
Ukrajině ve vztahu k ukrytí. Z debaty vzešla shoda, že obyvatelstvo má být edukováno a připravováno na různé MU 
(blackout, povodně, válka atd.) Bylo také navrženo, aby se realizovalo cvičení, ze kterého by vzešly různé podněty, 
úkoly atd. Předseda Ptáček zmínil, že jsou klíčové i finance, díky kterým by se případná edukace obyvatelstva 
realizovala. Člen výboru Hora navrhuje, aby cestou zážitkového vzdělávání, byly školeny děti na základních a 
středních školách. JUDr. Štalmachová reagovala, že tato debata musí proběhnout s odborem školství, mládeže a 
sportu Magistrátu. Ředitel HZS HMP pak doplnil, že ze státní úrovně se tyto věci dějí a je třeba je propojit i s krajskou 
a obecní úrovní. 
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7. Zpráva o činnosti MP HMP za měsíc květen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Ludvík Klema, pověřen řízením MP HMP. Informoval, že počty přestupků 
jsou ve srovnání s minulým obdobím standardní. Nyní spolupracují s policií na opatřeních týkající se tzv. žhářského 
útoku na Praze 9. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - vznesl dotaz na zvýšený počet pokut v dopravě na místě. 
 
ředitel Klema - připomněl změnu legislativy, která je zčásti účinná již od 1.1.2024. A ke konečné změně dojde k 
1.7.2024, kdy dojde k přenesení kompetencí na MČ. 

 

8. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za měsíc květen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Mgr. Petr Matějček, ředitel KŘ Policie HMP. Informoval, že lehce 
stoupla násilná kriminalita (např. bitky na veřejnosti apod.) Upozornil, že GIBS vydal zprávu ohledně útoku na FF UK. 
V ní se konstatuje, že zástupci policie nespáchali žádný trestný čin. Čeká je vystoupení na bezpečnostním výboru v 
Poslanecké sněmovně ČR, kde budou odpovídat na dotazy. Dále se zmínil o teroristickém činu na území hl. m. Prahy. 
Celý případ si převzali kriminalisté z Policejního prezidia, jelikož se nejedná o obyčejný případ žhářství. Také se 
připravují na všesokolský slet, který proběhne první týden v červenci. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz, zda z tohoto případu plyne nějaké doporučení pro politiky, pro město. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že doporučení plynou pro ostatní bezpečnostní složky, a to zejména větší obezřetnost 
a nepodceňování drobných případů. 
 
člen výboru Hora - dotazoval se, zda by bylo možné se více dozvědět o útoku na FF UK, a jaké z tohoto případu 
plynou závěry. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že jakmile proběhnou všechny procesy k závěru tohoto případu, pak mohou být i 
členové výboru seznámeni s dalšími informacemi. 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz, zda je pořád zájem o školení týkající se aktivního střelce. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že policie nabízí školení, poradenství v oblasti bezpečnosti. Nicméně zájem je klesající. 
 
ředitelka Štalmachová - reagovala s tím, že ve spolupráci s odborem školství, mládeže a sportu a policie byli 
proškoleni ředitelé pražských škol. Dochází k aktualizaci bezpečnostních auditů. Na základě těchto auditů má dojít k 
propisu do rozpočtu z hlediska investičních výdajů. 

 

9. Zpráva o činnosti ZZS HMP za měsíc květen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Jaroslav Valášek, náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS 
HMP. Sdělil, že přibývá volání s nižší naléhavostí, s tím souvisí vyšší počet výjezdů nelékařské složky. Rok funguje 
projekt Doprava raněných - dopravní zdravotní služby při ZZS HMP. Jezdí dvě až tři posádky v denní době a jedna 
posádka v nočních hodinách. Navrhuje, aby tyto výjezdy byly od pololetí zahrnuty do celkových statistik, jelikož jsou 
nedílnou součástí ZZS HMP. Stále je využíván systém volných lůžek pro závažnější případy, a je sdílen i se ZZS SCK. 
Zmínil se o velké vytíženosti záchytných stanic. Měly by se rozšířit kapacity lůžek, nebo by nemocnice měly mít 
odpovídající urgentní příjem s kapacitami observačních lůžek. Alkohol znamená riziko možných poranění a dalších 
návazných problémů a je třeba takového pacienta sledovat. Zmínil se i o bezproblémovém zajištění MS v hokeji. 
Nemuseli řešit závažné záležitosti. Upozornil, že do budoucna budou muset uzpůsobit plán pokrytí jednotkami ZZS 
HMP na území hl. m. Prahy, jelikož stanoviště na Smíchově se bude stěhovat. Pokrytí centra tak bude záviset na 



 

TED 8.5.1.3 Strana 5 
 

stanovišti Dukelských Hrdinů, nicméně hledají další místo pro výjezdní stanoviště, kde bude alokován i lékař (např. 
Sokolská). 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - vznesl dotaz na odhadovanou kapacitu lůžek na záchytné stanici. 
 
náměstek Valášek - odpověděl, že není odborníkem na to, jak by měly být lůžka naddimenzovaná. Nicméně jeho 
pohled je takový, že alkohol a jiné intoxikace mohou zastřít jiné onemocnění. Ale to je koncepční problém. Z pohledu 
ZZS HMP je počet lůžek nedostatečný. 
 
člen výboru Hora - dotazoval se, zda je v procesu projekt nové budovy ZZS HMP. 
 
náměstek Valášek - odpověděl, že projekt nové budovy ZZS HMP se řeší. 

 

10. Zpráva o činnosti HZS HMP za měsíc květen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Reagoval na náměstka Valáška, s 
tím, že budova v Sokolské ulici je zastaralá, potřebuje rekonstrukci. Jedná se o budovu ve vlastnictví hl. m. Prahy a je 
potřeba, aby to bylo i z dotčeného odboru financováno. Nyní je nejvíce urgentní rekonstrukce plynové kotelny. Ta je 
klíčová pro nadcházející zimu. Dále vyzdvihl skvělý zásah policisty, který svým služebním vozidlem, zastavil hořící 
automobil. Také připomněl téma, které bylo probíráno v minulých letech na jednáních výboru. A to nevyhovující 
křižovatka D0 a D10 u Černého mostu. Na křižovatce je nyní funkční světelná signalizace. Z hlediska zásahů byl 
nejkomplikovanější den 16. 5. 2024, kdy se sešlo více událostí najednou. Upozornil, že se rozmáhají požáry elektro 
koloběžek a dalších podobných zařízení. Požádal o podporu ve věci nerušení tabulkových míst pro operační středisko 
HZS HMP. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz, zda řešili poslední rok požár elektromobilu. 
 
ředitel Prudil - odpověděl, že takovou mimořádnou událost neřešili od minulého roku. Ale vidí velký posun v 
technologiích výroby baterií. Nicméně zásadní problém s požáry bývá při nabíjení. 

 

11. Zpráva o činnosti SS HMP za měsíc květen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Libor Kousal, provozní náměstek SS HMP. Informoval, že proběhlo cvičení 
výstavby protipovodňové ochrany na Zbraslavi. Tím bylo ukončeno cvičení v rámci celé linie protipovodňové 
ochrany. 

 

12. Různé a závěr 

Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 17:12 hod. 
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Ověřil: Ing. Jan Hora, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 

kriminality ZHMP 
 

 
JUDr. Markéta Štalmachová 

tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 
 


